
 
INICIJATIVA GRUPACIJA POSLODAVACA SBK 

FISKALIZACIJA U VELEPRODAJI 
 
 
U posljednje vrijeme se čuju pozivi za ukidanje fiskalizacije u veleprodaji u FBiH i kao argument se vrši 
uporedba sa RS i DB. 
 
Ovo predstavlja korak unazad i otvara prostor za veće malverzacije i prervare a to nekima i jeste u 
interese ali sigurno nama večini i cijeloj državi nije. 
 
Ako se želi harmonizacija sa RS i DB treba ići na ponovnu uspostavu fiskalizacije u RS i DB kao i 
fisklalizacijom obuhvatiti sve poslovne aktivnosti i obligacione odnose. 
 
Zašto? 
 
Ukupnom evidencijom svih prometa su stvorene pretpostavke da se ukupni BDP evidentira u 
jedinstvenim bazama podataka i ti podaci su tačni što predstavlja veliku važnost za komplet državu za 
planiranje i praćenje svih proizvodnih i trgovačkih tokova. 
 
Umjesto da idemo na poboljšanja sistema mi hoćemo da se vraćamo unazad.  
 
Kao pobošanje i harmonizaciju podrazumjevam vezu između PU i UIO i time bi se PDV prijave 
automatski dobile u PU jer tamo su evidentirani svi izlazni i ulazni računi i transferisale prema UIO. 
 
Tačno je da je tehnički i tehnološki fiskalizacija u BiH urađena komplikovano i na niskom nivou i bez 
potrebe angažovasla značajne resurse u PU, a i kod poslodavaca bez potrebe uvečala određene 
obaveze vezane za fiskalne uređaje i povečalo troškove. 
 
Ovo bi se relativno jeftino moglo uraditi efikasnije u saradnji sa PU i UIO kako za nove korisnike tako i 
prelaz za stare po principu fisklaizacije koja je urađena u Hrvatskoj gdje je kompletna infrastruktura 
zadržana stara i samo sa malim dodatcima uspostavljena konekcija prema PU i osigurana razmjena 
podataka. 
 
Ako ima interesa o ovome se može detaljnije porazgovarati i pojasniti. 
 
 


